
Din 1 iulie 2019, conform DIRECTIVA (UE) 2018/851 A PARLAMENTULUI EUROPEAN ȘI 
A CONSILIULUI din 30 mai 2018 de modificare a Directivei 2008/98/CE privind deșeurile 
este obligatorie colectarea selectivă a deșeurilor  pe 4 fracții: 

 plastic/metal –  container de culoare galbenă; 

 hârtie/carton – container de culoare albastră; 

 sticlă – container de culoare verde; 

 deșeuri reziduale/amestec/menajere – container îngropat; 

 

https://eur-lex.europa.eu/eli/dir/2018/851/oj/ron 

Cum unii au anticipat că pot face o afacere cu deșeuri, legea a rămas doar pe hârtie. 

 În 2008 a fost elaborat MasterPlanul pentru „Sistemul Integrat de Gestionare a 
Deşeurilor - Judetul Dolj”, pe baza metodologiei oferite de Ministerul Mediului şi care 
prevede acoperirea unei perioade planificare de 30 de ani (2008 – 2038). 

Pentru implementarea unui sistem integrat de gestionare a deșeurilor municipale în județul 
Dolj au fost definite mai multe obiective pe care le-am enumerat atât în document (var. 
Demo, pag. 2), cît și într-un articol (https://carpsilviuionut.ro/articole/masterplanul-de-
deseuri-si-colectarea-neselectiva-28 

 MasterPanul propune planul de investitii pe termen lung care sa asigure atingerea 
tuturor tintelor prevazute în Tratatul de aderare a Romaniei la UE şi în legislatia actuala. Din 
planul de investiții pe termen lung sunt selectate investițile prioritare ce urmează a fi 
finanțate din POS Mediu. 

 Implementarea MasterPlanului s-a dovedit însă foarte anevoioasă, interesele financiare 
primând în detrimentul sănătății mediului și a cetățenilor. 
 
Cunoaștem cu toții problemele apărute în perioada de tranziție de la vechiul operator de 
salubrizare la IRIDEX. A mirosit de o poștă.  
 
În documentul atașat am iterat evenimentele esentiale care au avut loc de la elaborarea 
MasterPlanului până în prezent. Este fabuloasă dibăcia cu administrației locala a 
transformat MasterPlanul într-o afacere prosperă. 
 
Suntem deci obligați să colectăm selectiv. Eu am început să o fac de ceva vreme 
(https://www.facebook.com/carpsilviuionut/posts/4278128198911658). De la 1 iulie au 
început să se aplice și amenzi. https://www.doljtv.ro/2021/07/02/video-incepe-colectarea-
selectiva-a-deseurilor-cei-ce-nu-separa-gunoiul-risca-amenzi-uriase 



Prin urmare au aparat cozi la oficiile de Taxe și Impozite pentru depunerea Declarației de 
Salubrizare.https://www.gds.ro/Local/2021-07-01/cozi-din-cauza-declaratiei-pentru-taxa-de-
salubrizare/ 
 
Dar întrebările care se nasc  în urma celor precizate mai sus sunt următoarele:  
Se colecteaza selectiv în Craiova?  
Se ridica selectiv deseurile menajere în  Craiova? 
 
Cel puțin la sfârșitul lunii iulie, în Craiova colectarea se făcea în 2 fracții 
https://www.facebook.com/carpsilviuionut/posts/4284036191654192 
Ridicarea deșeurilor se face in momentul de față cel putin la fel cum se face și colectarea.  
 
Ce bine ar fi dacă ne-am face, măcar, noi datoria, nu neapărat obligația, față de mediu și 
noi înșine, nu față de Olguța și administrațiile care s-au perindat la conducerea orașului.  
 
Am demarat, împreună cu Cosmin Teodorescu un proiect prin care dorim sa urmărim ce s-a 
realizat din MasterPlan, ce urmeaza să se realizeze și să găsim soluții prin care să motivăm 
craiovenii să colecteze selectiv.  
Propun, așadar,un grup de lucru care să lucreze, după posibilități, în acest sens. 
 


